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Zápis z 12. jednání Komise protidrogové (KP) RMČ Praha 10, které se konalo 
dne 26. 5. 2025 v budově Úřadu Městské části Praha 10, od 16:00 hod. do 17:13 hod.  

 
Jednání bylo zahájeno v 16:06 hodin. Jednání řídil předseda komise Mgr. Matěj Štěpánek, 
který přivítal přítomné členy a konstatoval, že komise je usnášeníschopná.   
 
Přítomni: Mgr. Matěj Štěpánek, JUDr. Jaromír Badin, p. David Krůta, Mgr. Pavel Mareš, p. 
Mikuláš Pobuda, Mgr. Ondřej Počarovský, Mgr. Stanislav Šimek, Mgr. Josef Zběhlík 
 
Nepřítomni: PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. David Satke, Mgr. Jan Žufníček 
– omluva 
 
Hosté: dle prezenční listiny  
 
Určení ověřovatele 
 
Předseda komise určil jako ověřovatele zápisu pana Mgr. Ondřej Počarovského.    
 
 
Pro dnešní jednání KP bylo hlasováno o přítomnosti Mgr. Adély Hrabovské, která bude 
na tomto jednání moci vystupovat po udělení slova předsedou   
 
Průběh hlasování: 

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL 
7 7 0 0 0 

 
 

1. Schválení programu 12. jednání KP 
 
Předseda komise přednesl návrh programu:   
 

1. Schválení programu 12. jednání KP 
2. Koncepce primární prevence rizikového chování na roky 2025-2031 
3. Aktuální informace k procesu obsazení funkce Protidrogového koordinátora 
4. Aktuální informace z Protidrogové Komise Rady hl. m. Prahy  
5. Aktuální vývoj v „protidrogové“ legislativě ČR  
6. Diskuse 

 
 
Hlasováno o programu ve výše uvedené podobě:  
 
Průběh hlasování: 

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL 
7 7 0 0 0 

 
 
 

2. Koncepce primární prevence rizikového chování na roky 2025-2031 
 
Podkladový materiál byl členům KP rozeslán 21.5.2025. Materiál představil Mgr. Ondřej 
Počarovský. Tato koncepce má působit jako jeden ze základních pilířů pro smysluplnou 
realizaci primární prevence rizikového chování v základních školách zřizovaných MČ Praha 
10. Členové Komise byli seznámeni s metodologickým rámcem koncepce včetně vstupních 
dat, rovněž byla představena logika financování primární prevence rizikového chování. 
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Na závěr Mgr. Ondřej Počarovský také popsal výsledky školského sociologického šetření 
z roku 2024 (zadané MČ Praha 10), které sloužilo jako jeden z analytických vstupů celé 
koncepce. Na základě tohoto šetření lze – velice zjednodušeně – agregovat Koncepci primární 
prevence rizikového chování do třech segmentů: duševní zdraví, závislosti, vztahy a klima na 
školách. 
 
Příchod 16:13 JUDr. Badin  
 
Diskuse: Mgr. Šimek, Mgr. Mareš, Mgr. Počarovský, Mgr. Zběhlík,    
 
Hlasováno o usnesení KP/12/01/2025: 
 
Komise protidrogová 
 

I. PODPORUJE  
předloženou Koncepci primární prevence rizikového chování na rok 2025–2031  

 
II. DOPORUČUJE 

předkladateli, koncepci schválenou Radou MČ Praha 10 dne 30. 4. 2025, předložit 
Zastupitelstvu MČ Praha 10, v zájmu naplnění cílů koncepce, zejména efektivního 
snižování míry rizikového chování u dětí a mládeže a minimalizace jeho vzniku    
 

Průběh hlasování: 
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL 

8 8 0 0 0 
 

Odchod p. David Krůta – 16:45 
 

 
V návaznosti na diskuzi o primární prevenci rizikového chování se členové KP vrátili k 11. 
výjezdnímu zasedání Komise protidrogové RMČ Praha 10, které se konalo dne 31. 3. 2025 v 
prostorách Adiktologické a AT ambulance DROP IN, s.r.o. Stejně jako při návštěvě zařízení 
bylo opět konstatováno, že provoz zařízení probíhá naprosto bezproblémově, a obavy 
veřejnosti z provozu tohoto zařízení se nenaplnily. 
 
 
Hlasováno o usnesení KP/12/02/2025: 
 
Komise protidrogová 

 
I. KONSTATUJE  

na základě návštěvy dne 31. 3. 2025, že provoz adiktologické ambulance 
DROP IN, s.r.o., probíhá ve vztahu k okolí bezproblémově  

 
Průběh hlasování: 

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL 
7 7 0 0 0 

 
 
3. Aktuální informace k procesu obsazení funkce Protidrogového koordinátora 

 

V rámci bodu se představila nová protidrogová koordinátorka, Mgr. Adéla Hrabovská.  
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4. Aktuální informace z Protidrogové Komise Rady hl. m. Prahy  
 
Na magistrátní komisi jsou stále probírána 3 nová stabilní nízkoprahová centra (2 klasická a 1 
specifické s adiktologickou a substituční ambulancí), a 1 nová mobilní služba (sanitka), jejíž 
záměr byl představen před budovou magistrátu dne 14. 5. Největší úskalí mobilní služby tkví 
v její problematičnosti z pohledu trestního řádu. S novelou trestního zákoníku by měla být lepší 
právní úprava této služby.  
 
Z hlediska 3 nových nízkoprahových center se bohužel opět čeká na zařazení záměrového 
tisku na jednání Rady HMP. Ani jedno z aktuálně navrhovaných míst pro vznik 3 nových 
nízkoprahových center se územně netýká MČ Praha 10.   
 
Odchod 16:55 Mgr. Šimek  
 
K tomu proběhla košatá diskuse členů KP (JUDr. Badin, Mgr. Štěpánek, Mgr. Počarovský, 
Mgr. Mareš, Mgr. Hrabovská) 
 
 
 

5. Aktuální vývoj v „protidrogové“ legislativě ČR  
 
Předseda KP informoval o novele zákona o návykových látkách, která – mimo jiné – ustanoví 
3 seznamy látek (zakázané, nové psychotaktivní, a psychomodulační), zavede pro látky 
psychmodulačního seznamu regulovaný prodej (jeho omezení na specializované obchody 
a zákazníky starší 18 let; omezení reklamy) apod. Stále se ovšem čeká na prováděcí předpisy 
a na notifikaci Evropské komise.  
 
Novela trestního zákona a trestního řádu (diskutováno v minulém bodu jednání). Nyní je 
k projednávání před závěrečným čtením, v jednání je cca 30 pozměňovacích návrhů. 
Z pohledu Komise protidrogové patří mezi nejzásadnější body novely zejména otázka snížení 
trestních sazeb, respektive změny v otázkách držení a pěstování konopí, snížení trestních 
sazeb u některých drogových deliktů a omezení okruhu možných obětí šíření toxikomanie 
na nezletilé, či otázka legalizace léčby psilocybinem.  
 
Na závěr tohoto bodu předseda KP představil „Zprávu o problematickém užívání 
psychoaktivních léků v České republice 2024“ zveřejněnou Národním monitorovacím 
střediskem pro drogy a závislosti. Zpráva poukazuje na zneužívání i nadužívání 
psychoaktivních léků v ČR, zejména na fakt, kdy se tento jev týká veliké části naší populace, 
a to včetně dětí a mládeže (ať už jde o sedativa, hypnotika, opioidní analgetika, apod.) 
Zneužívání či nadužívání psychoaktivních léků je poté příčinou zdravotních poruch a 
negativních sociálních dopadů na uživatele i jejich okolí (má tedy sociální i zdravotní 
implikace), a při stále rostoucím trendu v ČR bude problematické užívání psychoaktivních léků 
tlačit na změnu politik v oblasti závislostí, primární prevence, apod.  
 
 
Hlasováno o usnesení KP/12/03/2025: 
 
Komise protidrogová 

 
I. BERE NA VĚDOMÍ  

přednesené informace předsedy komise ke zprávě o problematickém užívání 
psychoaktivních léků v ČR 2024  
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Průběh hlasování: 
PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL 

6 6 0 0 0 
 

 
 

6. Diskuse 
 
 
Předseda KP poděkoval všem zúčastněným za aktivní účast a jednání po vyčerpání programu 
v 17:13 hodin ukončil.  
 
 
Mgr. Ondřej Počarovský     Mgr. Matěj Štěpánek  
ověřovatel zápisu       předseda Komise protidrogové   
 
 
Pavel Petřík   
tajemník Komise protidrogové  
 
 
V Praze 9. 6. 2025 


